
Puheenjohtajan tiivistelmä Joensuun vanhusneuvoston kokouksesta 

4.6.2024 klo 9.00 - 11.15. 

 

1. Neuvoston kokous pidettiin junamatkalla Lappeenrantaan, minne teimme varsin 

onnistuneen excursio - tutustumismatkan Lappeenrannan vanhusneuvoston 

toimintaan ja sen tuloksiin. Kaikki varsinaiset jäsenet olivat mukana matkalla. 

2. Ensin kuulimme seurantaraportit kaikista kaupunkimme lautakuntavalmisteluista. 

Niistä valitettavin on tietenkin erilaisten tilavuokrien korotukset ensi vuoden 

talousarviossa. Korotukset vaikeuttavat monen yhdistyksen tarpeellista toimintaa. 

Neuvostomme on esittänyt hallitukselle mahdollisimman maltillisia korotuksia. 

Myönteisenä asiana on esitys seniorikortin hinnan alentamisesta. Sen laajuutta ei 

kuitenkaan olla laajentamassa esityksemme mukaisesti myös kulttuuriin.  

Hyvinvointialueemme palveluverkon käsittelyt alkavat uudelleen hallinto-oikeuden 

kumottua aiemmat päätökset esteellisyyksien vuoksi. Siten neuvostomme joutuu 

uudelleen käsittelemään hyvin perusteltuja lausuntojamme, joita ei kuitenkaan 

hallituksen valmistelussa haluta hyväksyä kuin ainoastaan perustelemattomina 

mielipiteinä.  

3. Käsittelimme myös yhteistyötä vammaisneuvoston kanssa, mistä olemme puhuneet 

jo aikaisemmin yhteispalaverissamme. Ongelmana siinä on monien yhteisten intressien 

ohella lausuntojen ja yhteisten esitysten valmistelu viranhaltijavalmistelun puuttuessa. 

Näin molemmat neuvostot joutuvat omilta erityisalueiltaan valmistelemaan omat 

näkökantansa, joista sitten voidaan muokata yhteisiä esityksiä. Siksi työnjaosta 

sopiminen on oleellisen tärkeätä yhteistyön toteutuksessa. 

4. Vanhusneuvostomme kokouspäivät loppuvuoden osalta ovat: 27.8., 1.10., 13.11. ja 

17.12. 

5. Kävimme läpi myös tulevan syksyn toimintamme tärkeimmät tavoitteet, joita ovat 

edelleen seuraavat asiat: 

- vanhusneuvoston näkyvyyden parantaminen osallistumalla erilaisiin ikääntyvien 



tapahtumiin, joita varten hankitaan neuvostolle oma "Vanhusneuvosto" - lippu. 

- muita tärkeitä asioita ovat viestinnän ja tiedotukseen parantaminen sekä 

yhteistapaamiset eläkeläisyhdistysten ja valtuustoryhmien kanssa.  

- edelleen talouden sopeuttamistoimien seuranta ja niiden vaikutukset ikääntyvien 

palveluihin vaativat erityistä huomiota niin paikallisella kuin myös valtakunnallisella 

tasolla. 

- vaikeimpana asiana jatkamme pohdintaa siitä, miten vanhusten arvostusta ja 

ikäystävällisyyttä voitaisiin edistää kaupungissamme. 

6. Otimme kantaa siihen, että Tuupovaarassa tulisi edelleen tarjota kaikille 

käyttäjäryhmille heidän tarpeitaan vastaavat harrastustilat ottaen kuitenkin huomioon 

tilojen käyttöasteiden nostamiset ja kustannusten keventämiset. Tilojen yhteiskäyttöä 

tulisi siten parantaa myös koulun tilojen osalta. 

7. Lopuksi päivitimme Vanhustenviikon ja Joensuun pääjuhlan 13.10. 

valmistelutilanteet. Vanhusneuvosto tulee olemaan mukana mahdollisimman monessa 

eri tilaisuudessa kaikilla kaupungin alueilla. 

8. Toivotan kaikille eläkeläisjärjestöille ja niiden jäsenille oikein nautinnollisia sekä 

aurinkoisia kesäpäiviä, terveyttä ja iloista oman kunnon ylläpitoa! 

Pertti Vainionpää, vanhusneuvoston pj. 


